



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

23 تشرين أول (أكتوبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

IMF Cuts Global Growth Forecast, Warns Of Growing Risks

The International Monetary Fund cut its forecast for global growth for next year and warned of accelerating risks from wars and trade protectionism. He praised the role of central banks to tame inflation without pushing countries into recession.

According to the International Monetary Fund, in an update to its global economic outlook, global output will expand by 3.2%, slower than the July estimate. He left the forecast for this year unchanged at 3.2%. Inflation will slow to 4.3% next year from 5.8% in 2024.

The IMF warned two years ago that the global economy is likely to expand at its current average level in the medium term — far short of giving countries the resources they need to reduce poverty and tackle climate change.

[Source \(Al-Arabiya Net Website, Edited\)](#)



صندوق النقد الدولي يخفض توقعاته للنمو العالمي ويحذر من تزايد المخاطر

خفض صندوق النقد الدولي توقعاته للنمو العالمي للعام المقبل وحذر من تسارع المخاطر الناجمة عن الحروب والحماية التجارية. مشيدا بدور البنوك المركزية لترويض التضخم دون دفع الدول إلى الركود.

ويحسب صندوق النقد الدولي في تحديث لتوقعاته الاقتصادية العالمية فإن الناتج العالمي سيتوسع بنسبة 3.2%، وهو أبطأ بنحو 0.1 نقطة مئوية من تقديرات يوليو. وترك التوقعات لهذا العام دون تغيير عند 3.2%. وسوف يتباطأ التضخم إلى 4.3% العام المقبل من 5.8% في عام 2024.

وكان الصندوق يحذر منذ عامين من أن الاقتصاد العالمي من المرجح أن يتوسع عند مستواه المتوسط الحالي في الأمد المتوسط - وهو ما يقل كثيرا عن إعطاء الدول الموارد التي تحتاجها للحد من الفقر ومواجهة تغير المناخ.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

IMF Expects Saudi Economy to Grow by 4.6% in 2025

The International Monetary Fund (IMF) expects Saudi Arabia's economy to grow by 4.6% in 2025, while it will grow by 1.5% this year.

This came in the IMF's Global Economic Outlook report, which estimated that growth in the Middle East and Central Asia region will reach 2.4% this year and rise to 3.9% in 2025 amid expectations that temporary disruptions in oil production and shipping operations will fade.

The IMF maintained its forecast for global economic growth at 3.2 percent for the current year.

Moody's expects strong growth in the Saudi non-oil economy to continue during the period 2025-2027, supported by economic diversification programs and major projects linked to the Kingdom's Vision 2030.

According to Moody's, real non-oil GDP growth is expected to be between 5.0% and 5.5% during that period, compared to an average of 4.6% in 2022-2023 and only 1.5% between 2017-2019.

[Source \(Al-Arabiya Net Website, Edited\)](#)



صندوق النقد يتوقع نمو اقتصاد السعودية 4.6% عام 2025

توقع صندوق النقد الدولي نمو اقتصاد السعودية 4.6% عام 2025، فيما ينمو بنسبة 1.5% في العام الحالي.

جاء ذلك في تقرير الصندوق حول آفاق النمو الاقتصادي العالمي، الذي قدر فيه أن يصل النمو في منطقة الشرق الأوسط وآسيا الوسطى إلى 2.4% في العام الجاري وأن يرتفع إلى 3.9% في 2025 وسط توقعات بتلاشي الاضطرابات المؤقتة في إنتاج النفط وعمليات الشحن.

وأبقى الصندوق على توقعاته لنمو الاقتصاد العالمي عند 3.2% للعام الحالي.

يذكر أن وكالة "موديز"، توقعت استمرار النمو القوي في الاقتصاد غير النفطي السعودي خلال الفترة 2025-2027، مدعوماً ببرامج التنويع الاقتصادي والمشاريع الكبرى المرتبطة برؤية المملكة 2030.

ووفق "موديز" فإنه من المتوقع أن يسجل النمو الحقيقي للناتج المحلي الإجمالي غير النفطي نسبة تتراوح بين 5.0% و 5.5% خلال تلك الفترة، مقارنة بمتوسط 4.6% في 2022-2023 و 1.5% فقط بين 2017-2019.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

IMF Raises Forecast For UAE Economic Growth in 2025 to 5.1%

In a report titled "Global Economic Outlook: Political Transition and Growing Threats," the International Monetary Fund (IMF) maintained its forecast for real GDP growth of the UAE by about 4% in 2024, while raising its forecast for 2025 from 4.2% in the April forecast to 5.1% in the October forecast.

The October review, on the sidelines of the fall meetings of the IMF and the World Bank in Washington, showed that the inflation forecast for 2024 was revised upwards to 2.3% from 2.1% in the April forecast, and raised the forecast for 2025 to 2.1% from 2% in the previous forecast.

He predicted that inflation in the UAE will decline in 2024 to 2.1 percent and to 2 percent in 2025.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



صندوق النقد يرفع توقعاته لنمو اقتصاد الإمارات في 2025 إلى 5.1%

أبقى صندوق النقد الدولي في تقرير تحت عنوان: «التوقعات الاقتصادية العالمية: التحول السياسي والتحديات المتزايدة»، على توقعاته لنمو إجمالي الناتج المحلي الحقيقي لدولة الإمارات بنحو 4% في عام 2024، بينما رفع توقعاته لعام 2025 من 4.2% في توقعات أبريل إلى 5.1% في توقعات أكتوبر.

وأظهرت مراجعة شهر أكتوبر، على هامش اجتماعات الخريف لصندوق النقد والبنك الدولي في واشنطن، تعديل توقعات التضخم لعام 2024 بالرفع إلى 2.3% من 2.1% في توقعات أبريل، كما رفع توقعات لعام 2025 إلى 2.1% من 2% في التوقعات السابقة.

وتوقع انخفاض التضخم في الإمارات خلال 2024 إلى 2.1 بالمائة وإلى 2% في 2025.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

IMF Raises the Growth Forecast of the US Economy.. Reduces it for China

The International Monetary Fund raised its economic forecast for the United States this year while lowering its growth forecasts for Europe and China. He left his global growth forecast unchanged at 3.2% relatively lackluster for 2024. He cut his forecast for global growth for next year by 0.1 percentage point from July's estimate of 3.3 percent, warning of accelerating risks from war and trade protectionism, even as he praised central banks for taming inflation without pushing countries into recession.

The IMF expects China's economic growth to slow from 5.2 percent last year to 4.8 percent this year and 4.5 percent in 2025. The world's second-largest economy has been disrupted by a collapsing housing market and weak consumer confidence, problems that strong exports only partially offset.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

صندوق النقد يرفع توقعات نمو الاقتصاد الأمريكي.. ويخفضها للصين

رفع صندوق النقد الدولي، توقعاته الاقتصادية للولايات المتحدة هذا العام، بينما خفض توقعاته للنمو في أوروبا والصين. وترك توقعاته للنمو العالمي دون تغيير عند 3.2% باهتة نسبياً لعام 2024. وخفض توقعاته للنمو العالمي للعام المقبل 0.1 نقطة مئوية عن تقديرات يوليو/تموز (3.3%)، محذراً من تسارع المخاطر الناجمة عن الحروب والحماية التجارية، حتى مع إشداته بالبنوك المركزية لنجاحها في ترويض التضخم دون دفع الدول إلى الركود.

ويتوقع الصندوق أن يتباطأ النمو الاقتصادي في الصين من 5.2% العام الماضي إلى 4.8% هذا العام و4.5% في عام 2025. وقد تعطل ثاني أكبر اقتصاد في العالم بسبب انهيار سوق الإسكان وضعف ثقة المستهلك، وهي مشاكل لا تعوضها الصادرات القوية إلا جزئياً.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

€26 Billion in EU Climate Losses Annually

The European Court of Auditors has revealed that the average economic losses from extreme weather events in the European Union have reached €26 billion per year over the past decade.

According to a report published by the Court, an official body of the European Union, the exposure of the current EU economy to global warming by 1.5-3 degrees Celsius above pre-industrial levels would lead to annual economic losses ranging from €42 billion to €175 billion in the coming years.

Klaus-Heiner-Lehen, a member of the European Court of Auditors, said failure by the EU to improve its climate change adaptation measures would have serious consequences.

The auditors examined the national adjustment policies of Austria, Estonia, France and Poland and found that they were generally consistent with the European Union strategy.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)



26 مليار يورو خسائر الاتحاد الأوروبي المناخية سنوياً

كشفت محكمة مراجعي الحسابات الأوروبية عن بلوغ متوسط الخسائر الاقتصادية الناجمة عن الظواهر الجوية المتطرفة في الاتحاد الأوروبي 26 مليار يورو سنوياً على مدى العقد الماضي.

وبحسب تقرير نشرته المحكمة، وهي هيئة رسمية تابعة للاتحاد الأوروبي، فإن تعرض اقتصاد الاتحاد الأوروبي الحالي للاحتراق العالمي بمقدار 1.5-3 درجات مئوية فوق مستويات ما قبل الصناعة، من شأنه أن يؤدي إلى خسائر اقتصادية سنوية تتراوح بين 42 مليار يورو و175 مليار يورو في السنوات القادمة.

ونوه كلاوس هاينر ليهن، عضو محكمة مراجعي الحسابات الأوروبية، إن عدم تحسين الاتحاد الأوروبي إجراءاته للتكيف مع التغير المناخي، ستكون له عواقب وخيمة.

وفحص مراجعو الحسابات سياسات التكيف الوطنية لإستونيا وبولندا وفرنسا والنمسا ووجدوا أنها تتسق عموماً مع استراتيجية الاتحاد الأوروبي.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

UN: Israeli War Set Gaza Strip Back 70 Years

The United Nations Development Program revealed that the Israeli war on Gaza has destroyed the Palestinian economy, as the gross domestic product has decreased by 35% since the beginning of the war a year ago, while development levels in the sector itself have collapsed to what they were in the fifties of the last century. The program official, Chitose Noguchi, said during the launch of a new study on the social and economic effects of the war that, based on some standards, the poverty level in the Gaza Strip is now close to 100% as a result of the unrest, while the unemployment rate has reached 80%.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



النوم الهتحدة: الحرب الإسرائيلية أعادت قطاع غزة 70 سنة للوراء

كشفت برنامج الأمم المتحدة الإنمائي عن تدمير الحرب الإسرائيلية على غزة الاقتصاد الفلسطيني، إذ انخفض الناتج المحلي الإجمالي 35% منذ بداية الحرب قبل عام، في حين انهارت مستويات التنمية في القطاع نفسه لتعود إلى ما كانت عليه في الخمسينيات من القرن الماضي. وقالت المسؤولة بالبرنامج، تشيتوسي نوغوتشي، خلال إطلاق دراسة جديدة حول الآثار الاجتماعية والاقتصادية للحرب إنه استناداً إلى بعض المعايير اقتراب مستوى الفقر في قطاع غزة الآن من 100% نتيجة للاضطرابات في حين بلغ معدل البطالة 80%.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصرف\)](#)